
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kobiaka 

na 20. posiedzeniu Senatu 

w dniu 13 stycznia 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra klimatu i środowiska Michała Kurtyki 

Skutki wprowadzenia tzw. opłaty mocowej staną się widoczne na rachunkach za energię już na początku 

2021 r. To kolejna danina publiczna, która z jednej strony zasili budżety państwowych koncernów energe-

tycznych, a z drugiej pogorszy sytuację przedsiębiorców zmagających się ze skutkami pandemii COVID-19. 

Podwyżka cen energii w żadnym stopniu nie sprzyja ratowaniu firm i im pomaganiu. Z wcześniejszych za-

powiedzi płynących z ministerstwa wynikało, że przedsiębiorcy będą mogli liczyć na rekompensaty za rosną-

ce ceny energii. Na ten moment wycofano się z tej formy wsparcia, co stanowi kolejny przykład braku stabil-

ności decyzji rządu. Tym samym w tym trudnym czasie zmiany odczują nie tylko firmy, które bez wiarygod-

nej decyzji nie mają możliwości przygotowania się do nowej rzeczywistości i kosztów, ale też ostatecznie 

konsument ponoszący wyższy koszt zakupu danego towaru czy też usługi. 

W następstwie pytań, jakie kierowane są ze strony przedsiębiorców, zwracam się z uprzejmą prośbą 

o wskazanie, z jakiego powodu wycofano się z zapowiedzi rekompensat i czy w omawianym zakresie przed-

siębiorcy mogą liczyć na jakiekolwiek wiarygodne wsparcie. 

Andrzej Kobiak 

 

 

 
 


